
Stručné profesní životopisy kandidátů do voleb do výboru a revizní komise 

České farmaceutické společnosti ČLS JEP, z. s. 

 

Příloha kandidátní listiny zveřejněné dne 12. 10. 2022. 

 

Zasláno kandidáty a řazeno abecedně. Nejsou zde uvedení kandidáti, kteří nezaslali krátký profesní 

životopis a svoje vize spojené s kandidaturou anebo nedodrželi požadovanou délku textu. 

 

Ambrus Tünde 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Tünde Ambrus, Ph.D. 

Ústav aplikované farmacie, Farmaceutická fakulta Masarykovy univerzity 

Palackého tř. 1946/1, 612 00 Brno e-mail: ambrust@pharm.muni.cz; tel.: 541 56 2815 

 

Absolventka magisterského studijního programu Farmacie na FaF VFU Brno (2007), rigorózního řízení 

a doktorského studijního programu v oboru Sociální farmacie-lékárenství na téže fakultě (2009). Od 

roku 2010 působí jako odborná asistentka na Ústavu aplikované farmacie FaF VFU Brno (nyní 

Masarykova univerzita). V letech 2018-2020 byla proděkankou FaF VFU Brno pro vzdělávání, od roku 

2020 vykonává funkci proděkanky pro studium FaF MU a od roku 2021 je přednostkou Ústavu 

aplikované farmacie. Ve své pedagogické a tvůrčí činnosti se zaměřuje na oblast historie farmacie 

a sociální farmacie, garantuje předměty, zkouší, přednáší, vede semináře, kvalifikační práce a je 

členkou komise pro státní závěrečné zkoušky. Je autorkou/spoluautorkou 35 článků ve vědeckých 

časopisech, 13 kapitol v odborných knihách a sbornících, 5 skript, desítek odborných článků a příspěvků 

na kongresech a konferencích. Absolvovala zahraniční stáže a pobyty na univerzitách a vědeckých 

pracovištích v Maďarsku a Rumunsku. Aktivně pracuje ve výboru Sekce dějin farmacie ČFS ČLS JEP 

(v současnosti místopředsedkyně). V orgánech ČFS by nadále chtěla reprezentovat svůj hlavní vědní 

obor, historii farmacie a přispět k propojení a spolupráce akademické sféry s ČFS a komunitou 

farmaceutů. 

  



Bažata Václav 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

RNDr. Václav Bažata 

 
 

Běhal Robert 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Robert Běhal 

 

Jmenuji se Robert Běhal a můj profesní život je spjat s Lékárnou Fakultní nemocnice Olomouc (FNOL). 

V této lékárně jsem absolvoval již svoji půlroční povinou praxi v rámci studia Farmaceutické fakulty na 

VFU Brno. Po ukončení studia v r. 2006 jsem nastoupil do Lékárny FNOL jako lékárník a postupně jsem 

prošel několik oddělení lékárny. V roce 2011 jsem získal specializaci v oboru nemocniční lékárenství a 

od r. 2015 pracuji na pozici vedoucího lékárníka lékárny FNOL.  

 Svoji kandidaturu do výboru Sekce nemocniční farmacie pokládám za příležitost, jak zúročit 

své zkušenosti pro rozvoj nemocničního lékárenství. Nejen v lékárně, ale i na klinických pracovištích 

nemocnice a v multidisciplinárních týmech nemocnice vidím velký prostor pro uplatnění expertízy 

nemocničního lékárníka. Tento prostor však často zůstává nezaplněn, protože lékárníci jsou zahlceni 

rutinními agendami. V rámci výboru bych rád spolupracoval na systémových změnách, které povedou 

k udržitelnému a předvídatelnému financování nemocničních lékáren a jejich jednotlivých činností. To 

je podmínkou, aby bylo možné budovat dostatečně kapacitně dimenzované a zároveň odborně 

erudované pracovní týmy nemocničních lékáren. Další příležitost, jak zajistit nemocničním lékárníkům 

dostatek času na kreativní práci při zajišťování dodávek léků a optimalizaci farmakoterapie, vidím ve 

zvyšování efektivity provozu nemocničních lékáren pomocí moderních technologií.    

  



Doležal Martin 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Prof. PharmDr. Martin Doležal, Ph.D. 

 

1984 magisterské studium Farmacie na FaF UK, 1996 (Ph.D.), poté učitel FaF UK, odborný asistent 

(1986), docent (2001), profesor (2011) na Katedře farmaceutické chemie a farmaceutické analýzy, 

vedoucí katedry (2015-), 2017-2022 proděkan pro vnější a mezinárodní vztahy. V pedagogické činnosti 

garantuje a přednáší předměty Farmaceutická chemie I a II, Technologie syntetických léčiv, Biologická 

léčiva Magisterského SP Farmacie. Ve vědecké sféře se věnuje designu, syntéze nových 

antituberkulotik odvozených od pyrazinu. Autorem 113 originálních a 24 přehledových článků 

v mezinárodních recenzovaných časopisech (H-index 27), autorem 5 patentových přihlášek, 3 českých 

monografií a 2 kapitol v mezinárodních monografiích, vedoucí výzkumné skupiny, nositel grantových 

projektů (IGA MZ ČR, CELSA). Organizátor mezinárodních konferencí v oboru farmakochemie (Syntéza 

a analýza léčiv). Člen Vědecké rady FaF UK, FaF MUNI, MZ ČR, Rady pro vnitřní hodnocení UK. Člen 

výboru Eur. Fed. for Medicinal Chemistry and Chemical Biology (od 2019). Členem České farmaceutické 

společnosti ČLS JEP (ČFS) od 1985. Od 2003 člen výboru ČFS, od 2015 předseda ČFS. V uplynulém 

období jsme překonali neblahé důsledky pandemie covid-19 na vzdělávací činnost a značně 

improvizovali (virtuální konference), v r. 2022 se postupně podařilo obnovit všechny aktivity téměř do 

„normálního“ formátu. V případě zvolení do výboru ČFS budu podporovat další rozvoj vzdělávacích 

aktivit naší odborné společnosti ve všech oblastech farmacie, spolupráci s oběma farmaceutickými 

fakultami, Českou lékárnickou komorou a Ministerstvem zdravotnictví. 

https://portal.faf.cuni.cz/Profile/Dolezal-Martin/  

  

https://portal.faf.cuni.cz/Profile/Dolezal-Martin/


Dolinská Dagmar 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Dagmar Dolinská 

 

Jsem absolventkou SZŠ oboru farmaceutický laborant v Brně, a poté jsem pokračovala ve studiu 

farmacie na Faf VFU v Brně, kde jsem promovala v roce 1997. Pár let jsem pracovala v brněnské lékárně 

u polikliniky. Od roku 2000 jsem trvale v Praze, aktivně za tárou do druhé mateřské, během níž jsem 

začala pracovat jako odborná redaktorka časopisu Remedia, který jsem poté nějaký čas také vedla. 

V lékárně jsem se stále snažila vypomáhat, alespoň na částečný úvazek. Nyní jsem osmým rokem 

zodpovědná za vzdělávací portál elektronické univerzity EUNI.cz, osobně mám na starost především 

obsahovou stránku akreditovaných kurzů, komunikaci s odborníky a institucemi. Zároveň vedu tým 

projektových manažerů. 

Byla jsem aktivní garantkou vzdělávacích akcí za ČLnK. V roce 2003 jsem s kolegou obnovila činnost 

Spolku farmaceutů v Praze při ČFS ČLS JEP, ze kterého mám velkou radost, protože se dařilo (posléze 

již s jinými kolegyněmi) připravovat hojně navštěvované vzdělávací akce v Lékařském domě. Některé 

takové akce Spolku navštívilo jednorázově i přes 120 lékárníků, což je velmi vypovídající číslo. Ráda 

bych v této činnosti pokračovala a pomáhala připravovat pro kolegy farmaceuty přínosná setkávání 

nejen mezioborově zaměřená. Osobní setkávání nám poslední měsíce chyběla a tak věřím, že se podaří 

zase dostat vše do starých kolejí. 

 

Doseděl Martin 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Martin Doseděl, Ph.D. 

 



Pracuji na pozici na akademického pracovníka na Katedře sociální a klinické farmacie, Farmaceutické 

fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové, kde se zabývám výukou a výzkumem převážně v oblastech 

klinické farmacie a farmaceutické péče. Také pracuji na částečný úvazek na pozici klinického 

farmaceuta v Nemocnici Šumperk.  

Ve výboru Sekce klinické farmacie ČFS jsem působil po dvě minulá období. Pokud bych byl do výboru 

sekce opět zvolen, rád bych pokračoval v dosavadní činnosti, jejímž cílem bylo prosazování myšlenek 

klinické farmacie do farmaceutické péče na všech jejich úrovních, což znamená převážně rozvoj na 

pacienta orientované klinicko-farmaceutické i lékárenské péče. Rád bych dále aktivně přispíval 

k organizaci velkých vzdělávacích akcí, na kterých se sekce podílí (převážně Sympozium klinické 

farmacie René Macha a Pracovní den klinické farmacie). Také bych rád dále působil v pracovní skupině 

pro rozvoj konzultací v lékárně zaměřených na management lékových problémů, a to jak aktivním 

zapojením do garantovaného kurzu, tak při snaze definovat tento výkon (naleznout jeho místo vedle 

„ambulantního výkonu“ klinického farmaceuta) a prosadit tento výkon jako hrazený ze zdravotního 

pojištění. 

 

Fialová Daniela 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Doc. PharmDr. Daniela Fialová, Ph.D. 

 

Je vedoucí Univerzitního centra klinické farmacie (UCKF) Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové 

(FaF UK) a působí jako akademik- docent na Katedře sociální a klinické farmacie FaF UK a Geriatrické 

klinice 1. Lékařské fakulty UK v Praze. Atestaci z klinické farmacie získala v roce 2001 a aktivně působí 

jako přednášející a organizátorka kurzů v klinické farmacii na úrovni předatestační, pregraduální 

i postgraduální. V letech 2007- 2013 vedla Subkatedru klinické farmacie IPVZ, je dlouhodobou členkou 

Sekce klinické farmacie ČFS ČLS JEP (2001- dále), Výboru Sekce klinické farmacie (2005- dále), kde 

působila jako členka, vědecká sekretářka (2007- 2009), předsedkyně (2009-2011) a místopředsedkyně 

(2018- nyní). V současné době je členkou hlavního Výboru České farmaceutické společnosti (2018- 

nyní). Jako docentka klinické farmacie je garantkou vzdělávání v Klinické farmacii I. na FaF UK a vedoucí 

samostatné výzkumné skupiny programu Cooperatio pod názvem „Stárnutí, polyfarmakoterapie 

a změny terapeutické hodnoty léků ve stáří“. Účastnila se a účastní řady významných evropských 

projektů se zaměřením na klinickou farmacii v geriatrii (např. Projektu ADHOC (AgeD in Home Care, 

5. RP Evropské komise, 2001-2005), SHELTER (7. RP EK, 2009–2014), PREDICT (7. RP EK, 2009–2014), 



EU COST IS1402, EUROAGEISM H2020 a projektu I-CARE4OLD H2020 (2021-nyní)).Je členkou General 

Committee ESCP- Evropské společnosti pro klinickou farmacii a Vědeckého výboru ESCP (2016- nyní).  

Hlavní vizí práce kandidátky v dalších letech bude posilování rozvoje klinické farmacie pregraduálně 

i postgraduálně, na úrovni vzdělávání, výzkumu i v klinické praxi, a propojování aktivit národních 

s probíhajícími mezinárodními aktivitami (zejména pod gescí ESCP a evropských geriatrických 

odborných společností). Cílem aktivit bude dále rozšiřovat interdisciplinární spolupráci lékařů 

a klinických farmaceutů a prosazovat rozvoj klinicko-farmaceutických služeb v různých prostředích 

zdravotní péče. 

 

Gambacorta Jitka 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Jitka Gambacorta absolvovala v r. 2007 Farmaceutickou fakultu UK v Hradci Králové, od r. 2010 pracuje 

jako klinický farmaceut. Specializaci v oboru klinická farmacie získala v r. 2013. V letech 2007-2014 

pracovala v Nemocnici Na Bulovce, mezi lety 2014 -2019 v Nemocnici Na Františku v Praze. Od roku 

2019 pracuje na Oddělení klinické farmacie Nemocniční lékárny Fakultní nemocnice v Motole. Ve své 

práci se specializuje na farmakoterapii v chirurgii a ortopedii, působí jako školitel a garant akreditace 

pracoviště v oboru klinická farmacie. Dlouhodobě se věnuje problematice bezpečnosti při zacházení 

s léčivými přípravky ve zdravotnických zařízeních. V Nemocnici na Františku působila v roce 2017 jako 

předseda rady kvality.  Ze zahraničních zkušeností absolvovala v r. 2013 stáž v univerzitní nemocnici 

University Health System a na Farmaceutické fakultě University of The Incarnate Word San Antonio, 

Texas, USA. J. Gambacorta je členkou řady odborných farmaceutických i lékařských společností. Od 

r. 2017 je studentem doktorandského programu na Katedře klinické a sociální farmacie FAF UK v Hradci 

Králové. J. Gambacorta se aktivně věnuje přednáškové a edukační činnosti. V letech 2019-2021 byla 

členkou redakční rady Farmakoterapeutických informací SÚKL. Pravidelně se účastní pilotního 

testování programu kontinuálního vzdělávání farmaceutů Americké společnosti klinické farmacie. 

Do výboru Sekce klinické farmacie ČFS kandiduje J. Gambacorta proto, že by svými zkušenostmi z praxe 

klinického farmaceuta ráda pomohla v systematickém rozvoji oboru. Chtěla by se zaměřit na rozvíjení 

spolupráce, komunikace a sdílení zkušeností mezi různými odborníky v oboru i mezi členy Sekce a  na 

organizaci vzdělávacích aktivit v oboru. 

  



Goněc Tomáš 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. pochází z Brna, kde také vystudoval farmaceutickou fakultu (2004), 

a pokračoval zde i v dalším studiu (PharmDr. 2009, Ph.D. 2011). Po krátkém působení v lékárnách 

U raka a U nádraží zakotvil na Ústavu chemických léčiv Farmaceutické fakulty, kde působí dodnes. 

Věnuje se výuce základních předmětů Obecná a anorganická chemie (garant předmětu) 

a Farmaceutická chemie. Pod jeho vedením bylo obhájeno 38 diplomových prací a 12 prací rigorózních. 

Výzkumná aktivita je zaměřena na návrh, syntézu a strukturní analýzu nových biologicky aktivních látek 

s karbamátovým a karboxamidovým strukturním fragmentem. Je spoluautorem 30 odborných 

publikací v impaktovaných časopisech a jednoho patentu. V databázi WOS je evidováno 280 citačních 

ohlasů, H index 13. Je aktivní v akademické samosprávě – od roku 2017 byl místopředsedou a od roku 

2021 je předsedou Akademického senátu FaF.  

Vize: Byl bych rád, aby brněnská fakulta měla zastoupení ve výboru ČFS. Chtěl bych se věnovat zvýšení 

aktivity ČSF na Masarykově univerzitě a v Brně obecně, zejména mezi mladými kolegy. 

 

Grodza Pavel 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Pavel Grodza 

 



Nar. 5. prosince 1954, základní škola: 1961-1970, Střední škola: Gymnázium Turnov 1970-1974,Vysoká 

škola: Farmaceutická fakulta UK  v Hradci Králové 1974-1979 obor všeobecná farmacie,rigorózní 

zkouška z farmaceutické a organické chemie: 1981, PharmDr. Atestace:I.stupně z lékárenství – 1983, 

II.stupně z lékárenství – 1990. Profesní kurikulum: 1979-1981 – studijní pobyt na Katedře anorganické 

a organické chemie FafUK, 1981-1990 – Lékárna Semily,1990 – 1996 – Lékárna Kopřivnice, 1996 -2018 

– Lékárna Panacea Příbor, nyní- v důchodu a občas konzultace v Lékárně u Černého orla Nový Jičín. 

Profesní aktivity: Předseda OSL ČLnK Nový Jičín – od r. 1991-2018, Česká farmaceutická společnost 

ČLSJEP – člen výboru – od r.1994, místopředseda – od r. 2002 dosud, předseda sekce lékárenství ČFS – 

od roku 1994 dosud a Spolku moravskoslezských farmaceutů – od roku 2002 dosud. Člen redakční rady 

ČČL, člen České společnosti pro hypertenzi, České farmakologické společnosti, vedoucí redaktor 

časopisu Praktické lékárenství, člen vědecké rady FaFUK. Od roku 1992 organizátor lékárnických dnů 

a od r.2000 Beskydského sletu lékárníků a přednáškových večerů spolku v Ostravě. Moje vize: zvyšovat 

prestiž odborné společnosti mezi kolegy-farmaceuty i ve vztahu k lékařům a jejich odborným 

společnostem. 

 

Halačová Milada 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Milada Halačová Ph.D. 

 

V oboru klinická farmacie jsem začala aktivně praktikovat v roce 2000. Velmi rychle mi přirostl k srdci 

tak silně, že jasně vytýčil celou moji budoucí profesní cestu. Po téměř 20-ti letech každodenní práce, 

projektových aktivit, spolupráce a vzdělávání mladších kolegů přihlížím s obrovskou radostí jeho 

rozmachu, rostoucí akceptaci a společenské prestiži. Zároveň stále vidím významný potenciál v oblasti 

vědy a výzkumu, v široké mezioborové a mezinárodní spolupráci a kvalitní prezentaci výsledků naší 

práce.  

Mojí vizí a hlavním cílem do následujícího volebního období je podpora rozvoje a rozšíření  klinické 

farmacie zejména v ambulantním sektoru a sociální sféře, podpora kroků vedoucích k dalšímu 

legislativních ukotvení oboru v systému úhrad a podpora i participace na úrovni postgraduálního 

vzdělávání. Budu pokračovat v započatých grantových a projektových aktivitách oboru  a v  této oblasti 

budu iniciovat a podporovat spolupráci našich pracovišť v rámci celé ČR.  Současně se budu snažit 

prezentovat potřeby oboru na úrovni ČFS tak, abychom získali podporu našich aktivit i v rámci ostatních 

farmaceutických oborů.   



Mým dílčím cílem bude iniciace kultury tzv. kulatých stolů s představiteli oboru klinické farmacie, 

ostatních farmaceutických oborů, farmaceutických fakult, Ministerstva zdravotnictví, pojišťoven, 

pacientů a lékařů nad tématy budoucnosti farmacie v ČR a mezioborové spolupráci. 

Profesní aktivity a členství v odborných společnostech: 

Vedoucí oddělení klinické farmacie Nemocnice Na Homolce s 20-ti letou praxí v oboru klinická 

farmacie: příprava a realizace bioekvivalenčních klinických studíí (Výskumný ústav liečiv Modra), 

terapeutické monitorování hladin léčiv (Ústav klinické biochemie a patobiochemie FN Motol), klinický 

farmaceut v Nemocnici Na Homolce, klinický farmaceut kliniky anestezie a resuscitace FNKV, odborný 

asistent Farmakologický ústav 2 LF a FN Motol.  

Člen odborných společností (dosud): předsedkyně Sekce klinické farmacie České farmaceutické 

společnosti ČLS JEP (2018-2022), členka výboru České společnosti klinické farmakologie (2022 – 

dosud), člen  České odborné společnosti pro experimentální a klinickou farmakologii (2010 –dosud), 

člen American College of Clinical Pharmacy (ACCP) a Internation Association of Therapeutic Drug 

Monitoring and Clinical Toxicology, členka vědecké rady „Průvodce pacienta“, z.ú (2016-dosud) 

Realizované projekty v oblasti klinické farmacie: autorka vítězného projektu celostátní soutěže 

„Bezpečná nemocnice 2013“, spoluautorka celonárodních projekt“ „SENIOR“ (2016-2019), 

„Ambulance klinické farmacie“ (2018-2020) a „E-poradna klinické farmacie“ (2018-dosud) pod 

hlavičkou neziskové organizace Průvodce pacienta, z.ú. 

Aktivně přednáší v pregraduálním, specializačním a kontinuálním vzdělávání lékařů a farmaceutů. 

 

Heislerová Marcela 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Marcela Heislerová, Ph.D. 

 

Po vystudování Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy jsem absolvovala tamtéž i postgraduální 

vzdělání v oboru klinická farmacie. Získala jsem atestaci z lékárenství I. stupně, nemocničního 

lékárenství a klinické farmacie. Během své profesní kariéry jsem většinou působila v nemocniční 

lékárně, také krátce na Ministerstvu zdravotnictví a SÚKL. V současnosti vedu nemocniční lékárnu 

v Hradci Králové a zároveň se aktivně podílím na vzdělávání praktických lékárníků a nemocničních 

farmaceutů na IPVZ. Ve své pravidelné přednáškové činnosti se zaměřuji na oblast účelné 

farmakoterapie, farmakoekonomiky a vzdělávání farmaceutů. V letech 2004 až 2012 jsem byla členkou 



vědeckého výboru Evropské asociace nemocničních farmaceutů, od roku 2014 jsem zde národní 

delegátkou. 

Ráda bych využila dlouholetých profesních zkušeností a přispěla k dalšímu rozvoji naší odborné 

společnosti, včetně upevnění naší pozice v rámci ČLS JEP. Mezi mé priority patří zvyšování kvality práce 

lékárníků a farmaceutů, což se neobejde bez kvalitního systému vzdělávání ve spolupráci 

s farmaceutickými fakultami, Českou lékárnickou komorou, IPVZ a dalšími. 

 

Hojný Michal 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Michal Hojný  

 

NAROZEN 1976 v Brně 

AKADEMICKÉ VZDĚLÁNÍ 

Farmaceutická fakulta Veterinární a farmaceutické university Brno ( 1999)    

SPECIALIZAČNÍ VZDĚLÁNÍ 

Lékárenství I. stupně (2002), Nemocniční lékárenství (2007)   

ODBORNÁ PRAXE 

Ústavní lékárna IKEM (od 1999), od 2004 vedoucí lékárník 

DALŠÍ ODBORNÉ AKTIVITY 

Člen Představenstva ČLnK  

Lékové komise IKEM - předseda  

Česká farmaceutická společnost ČLS JEP - člen výboru 

Sekce nemocniční farmacie ČFS - od 10/2017 Předseda 

Akreditační komise nemocničního lékárenství  

 

Předchozí 2leté období pandemie covid-19 ukázalo potenciál a důležitost farmaceutů jako nedílné 

složky poskytování zdravotní péče. Věřím, že toto je zkušenost, na které se dá stavět další odborný 

rozvoj našeho oboru. 

Na úrovni výboru ČFS bych se rád zapojil do aktivit, které budou jednotlivé specializace farmaceutů 

spojovat. Tento synegický přístup je věřím ve finále pozitivní jak pro náš obor, tak hlavně pro naše 

pacienty. 

Pro Sekci nemocniční farmacie by bylo ideální, kdyby se členy výboru stali také kolegové, kteří se do 

činnosti výboru zatím nezapojili, ale jsou ochotni přiložit ruku k dílu. Objem práce, který bude ležet na 



novém výboru, se bez zapojení všem jeho členů bude zvládat jen velmi obtížně. Za opakování jistě stojí 

pokus zapojit do aktivit SNF i další, především mladší kolegy, kteří zatím ambice kandidovat nemají, ale 

jsou přitom nositeli novým myšlenek a nápadů. 

 

Horák Petr 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Petr Horák 

 

Absolvent Farmaceutické fakulty VFU (2001, rigorózní řízení 2002), nositel specializace v lékárenství I. 

stupně (2003) a nemocničním lékárenství (2005). Od roku 2001 zaměstnán ve Fakultní nemocnici 

v Motole, od 2005 jako vedoucí lékárník. Během této doby došlo ke značnému rozšíření poskytovaných 

služeb farmaceutické péče (zavedení přípravy cytostatik, moderní terapie, rozšíření spektra 

připravovaných LP, zavedení klinické-farmaceutické péče, posílení role farmaceutů 

v multiprofesionálních týmech v rámci nemocnice aj.). Předseda Komise pro účelnou farmakoterapii 

FN Motol, člen Etické komise pro multicentrická klinická hodnocení při FN Motol. 

Do roku 2005 členem Katedry lékárenství IPVZ, v letech 2007–2014 její vedoucí. 

Dlouholetý člen ČFS ČLS JEP. Od r. 2007 členem výboru Sekce nemocničních lékárníků/Sekce 

nemocniční farmacie. 2011-2015 místopředseda, 2015-2017 předseda SNL. 

Od roku 2012 členem výboru European Association of Hospital Pharmacists (EAHP), prezidentem EAHP 

2018-2021, Immediate Past President EAHP 2021-2023. 

Spoluautor 2 monografií, první autor či spoluautor 11 článků v impaktovaném časopise. 

Držitel Ceny Emila Šedivého a Zlatého odznaku České lékárnické komory. 

Mými prioritami v rámci výboru ČFS a také výboru SNF, získám-li podporu jejich členek a členů, budou 

prohlubování mezioborové spolupráce v rámci farmacie a zdravotnictví, adaptabilita farmaceutů na 

nové kompetence a změny ve společnosti, rozvíjení systému specializačního i celoživotního vzdělávání, 

a také dlouhodobá péče o zajištění dostatečné početné, vzdělané a flexibilní pracovní síly ve farmacii 

a rozvíjení mezinárodní spolupráce. 

  



Hrubý Kamil 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Kamil Hrubý, Ph.D. 

Kandiduji do výboru Sekce nemocniční farmacie ČFS. Promoval jsem v roce 1993 na Farmaceutické 

fakultě UK v Hradci Králové, poté jsem postgraduálně studoval obor farmakologie na Lékařské fakultě 

UK v Hradci Králové, titul Ph.D. jsem získal v roce 1996. Více než 20 let působím v nemocničních 

lékárnách různých typů (krajská, fakultní, městská nemocnice), mám praxi i ve veřejné lékárně. Mám 

atestaci z oboru nemocniční lékárenství a klinická farmacie. Jsem členem akreditační komise pro obor 

klinická farmacie a pro obor farmakoekonomika a členem zkušební komise pro obor nemocniční 

lékárenství. 

Do práce současného výboru Sekce nemocniční farmacie jsem se snažil vnášet pohled nemocničního 

farmaceuta z "nefakultní" nemocniční lékárny. V našem současném výboru jsem přijal roli koordinátora 

a spoluautora nové oborové koncepce oboru Nemocniční farmacie. Proto bych rád přispěl k uvádění 

této ambiciózní oborové koncepce do reálné praxe našeho oboru i v dalším funkčním období výboru 

Sekce. 

 

Karlíčková Jana 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Jana Karlíčková, Ph.D. 

Lektor Katedry farmakognozie a farmaceutické botaniky 

Farmaceutická fakulta v Hradci Králové, Ak. Heyrovského 1203, 500 05 Hradec Králové 

 

Po absolvování studia na FaF UK jsem zůstala na Katedře farmaceutické botaniky na postgraduálním 

studiu v oboru Toxikologie přírodních látek pod vedením prof. Luďka Jahodáře, kde jsem byla dále 

odborným asistentem do roku 2021 a nyní zde po spojení s Katedrou farmakognozie působím na pozici 

lektora. Jsem zapojena také do výuky Celoživotního vzdělávání v rámci Zájmového specializačního 

programu Léčivé rostliny a Univerzity třetího věku a podílím se na vedení kroužku pro žáky základních 

škol Pěstování léčivých rostlin a jejich využití na Zahradě léčivých rostlin. 

Ve výboru Sekce přírodních látek ČFS jsem nyní ve funkci vědeckého sekretáře. V letošním roce se nám 

podařilo navázat spolupráci s ČLK a uskutečnit Garantovaný kurz Léčivé rostliny pro farmaceuty, který 

doufáme, bude pro ně přínosem novějších a utříděných informací z oblasti fytoterapie. Snažíme se 

každoročně organizovat odbornou konferenci pro lékárníky a vypracovávat odborná stanoviska 



k tématu léčivých a toxických rostlin pro farmaceutickou praxi. V těchto činnostech plánujeme 

pokračovat i nadále a napomáhat s odbornými radami týkající se využití léčivých rostlin ve farmacii 

i medicíně. 

 

Kočí Michal 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Michal Kočí 

 

Bezprostředně po ukončení studií na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové Univerzity Karlovy 

a Fakultě vojenského zdravotnictví Univerzity Obrany jsem v roce 2012 nastoupil do lékárny Ústřední 

vojenské nemocnice Praha. Postupem času jsem prošel řadou pozic v této lékárně, od roku 2020 jsem 

se stal jejím vedoucím, a od začátku roku 2022 pak náměstkem ředitele nemocnice pro farmacii. 

Roku 2014 jsem, opět na hradecké Farmaceutické fakultě, složením státní rigorózní zkoušky získal titul 

PharmDr., roku 2016 jsem pak uspěl v atestační zkoušce v oboru nemocniční lékárenství. Od roku 2019 

jsem členem Pracovní skupiny pro elektronické zdravotnictví ČLS JEP a také Představenstva Okresního 

sdružení lékárníků na Praze 6. Absolvoval jsem rovněž několik zahraničních seminářů pořádaných 

evropskými společnostmi (EAHP, ESOP).  

Ve výboru naší sekce bych velmi rád navázal na práci stávajících kolegů, kteří dlouhodobě, ale obzvlášť 

v uplynulých dvou a půl letech pandemie covid-19, výborně reprezentovali nemocniční farmaceuty. 

V oblasti zajišťování i správného používání léčiv proti covid-19 (včetně vakcín) byla role nejen 

nemocničních farmaceutů nepřehlédnutelná, což výrazně posílilo naši pozici i roli jak v rámci nemocnic, 

tak mimo ně. Osobně bych se v rámci výboru, pokud budu zvolen, chtěl zaměřit jednak na další 

posilování komunikace vůči naší odborné komunitě i mimo ni; dále se podílet na rozvoji digitalizace 

procesů v nemocničních lékárnách i celých nemocnicích; a konečně bych také rád spolupracoval při 

organizaci kongresů naší sekce, na které mám tu čest se podílet již v letošním roce. 

  



Kováčik Andrej 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

doc. PharmDr. Andrej Kováčik, Ph.D.  

 

V roce 2013 jsem absolvoval Farmaceutickou fakultu v Hradci Králové; v roce 2017 jsem úspěšně 

dokončil doktorské studium na téže fakultě a od roku 2022 jsem docentem farmaceutické technologie. 

Od roku 2008 pracuji na pozici akademického pracovníka na Katedře farmaceutické technologie 

Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové, kde se zabývám výukou teorie a hodnocení 

lékových forem a problematikou technologie a používání kosmetických přípravků. Můj výzkum se 

zabývá problematikou kožní bariéry a možnostmi jejího ovlivnění v kontextu dermálního 

a transdermálního podání léčiv.  

Řadovým členem Sekce technologie léků ČFS jsem již několik let a v období 2023–2026 bych se rád 

podílel na jejím rozvoji také jako člen výboru. Pokud bych byl do výboru sekce zvolen, rád bych 

propagoval důležitost farmaceutické technologie nejen na akademické půdě, ale také na poli odborné 

farmaceutické a lékárenské veřejnosti. Upevňování nezbytného vztahu mezi vysokou školou a reálnou 

praxí bych se snažil dosáhnout aktivní účastí na odborných konferencích a spoluprací na jejich 

organizaci (např. Den farmaceutické technologie v Brně), ale také implementací nejnovějších poznatků 

a inovací z farmaceutického terénu do pregraduálního studia farmacie. 

 

Kubínová Helena 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Helena Kubínová 

 



V roce 1987 jsem absolvovala Farmaceutickou fakultu University Karlovy v Hradci Králové, mám 

specializaci v lékárenství I. stupně (1996) a II. stupně (2000). V roce 1997 jsem nastoupila do nemocnční 

lékárny v Jihlavě, kde působím od roku 2013 jako vedoucí lékárník. Kandiduji do výboru sekce 

nemocniční farmacie ČFS ČLS JEP, kde bych chtěla zprostředkovat zkušenosti i problémy z praxe 

nemocnice krajského typu. 

 

Kubová Kateřina 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. (*1973) vystudovala Farmaceutickou fakultu (FaF) Veterinární 

a farmaceutické univerzity v Brně v roce 1997. Její akademická dráha započala v roce 2004. Na Ústavu 

farmaceutické technologie působila jako asistentka, odborná asistentka a od roku 2013 jako docentka. 

V současné době působí na FaF Masarykovy Univerzity (MU), kam byla fakulta přesunuta v roce 2020. 

V rámci vědecké činnosti se zabývá řadou moderním lékových forem pro perorální a slizniční podání, 

zahrnující matricové tablety, samoemulgující pelety, biopolymerní a biodegradovatelné mikročástice. 

Působí jako vedoucí redaktorka časopisu Česká a slovenská farmacie. Od roku 2021 je předsedkyní 

Oborové rady Farmaceutická technologie/Pharmaceutical technology FaF MU. Ve funkci předsedkyně 

Sekce technologie léků působí od roku 2015. S výjimkou tzv. „covidové doby“ každoročně se svými 

kolegy z Ústavu farmaceutické technologie FaF MU pořádá kreditovanou vzdělávací akci týkající se 

pokroků v oblasti farmaceutické technologie. V dalším období se bude snažit koncipovat akci tak, aby 

byla zajímavá nejen pro členy Sekce, ale také pro odborníky z dalších oblastí, zejména pak z oblasti 

lékárenství, farmaceutického výzkumu a průmyslu. Pro následující období vidí jako stěžejní zejména 

rozšíření povědomí o moderním a dynamickém oboru Farmaceutická technologie, vzdělávání v oblasti 

lékových forem a kosmetických prostředků na vědecké bázi a prohlubování spolupráce 

s Farmaceutickou fakultou UK v Hradci Králové a dalšími výzkumnými či průmyslovými partnery.   

 

Kučerová Marta 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Marta Kučerová, Ph.D.  

Univerzita Karlova, Farmaceutická fakulta v Hradci Králové  

Katedra farmaceutické chemie a farmaceutické analýzy 



 

V následujícím období bych ráda navázala na své předchozí působení ve výboru Sekce syntetických 

léčiv ČFS. Bylo mi ctí být v organizačním týmu dvou událostí v uplynulém volebním období. V roce 2019 

se nám podařilo uspořádat v Praze mezinárodní setkání 11th Joint Meeting on Medicinal Chemistry. 

O rok později se konala konference Synthesis and Analysis of Drugs na půdě FAF UK v Hradci Králové 

bohužel jen v hybridní formě kvůli pandemii Covid-19, i přesto byla zajištěna významná mezinárodní 

účast.  

Díky působení v akademické sféře mám přístup k nejnovějším poznatkům a vědeckým informacím. 

Sleduji příchod nových chemických léčiv na trh. Zásluhou aktivního vědeckého přístupu mám dostatek 

zahraničních kontaktů, které mohou obohatit také české prostředí v oboru farmaceutické chemie. 

Chtěla bych své znalosti, schopnosti i spolupráce nabídnout aktivitám ve výboru Sekce syntetických 

léčiv, např. při organizování vědeckých setkání.  

 

Lžičař Marek 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Marek Lžičař 

Nemocniční lékárna FN u sv. Anny v Brně 

Pekařská 53,656 91, Brno 

 

Po absolvování Farmaceutické fakulty VFU Brno v roce 1997 jsem nastoupil do Lékárny u Červeného 

raka v Brně, od roku 2000 pracuji v Nemocniční lékárně FN u sv. Anny v Brně. Dlouhodobě se věnuji 

výdeji na recepty, konzultační činnosti a dalším aktivitám směrem k zvyšování adherence pacientů 

k léčbě.  

Členem výboru Sekce nemocničních lékárníků jsem od roku 2003, kde mám na starosti především 

agentu týkající se přípravy a organizace vzdělávacích aktivit (kongres nemocniční farmacie).  



Problematiku farmaceutické péče a konzultační činnosti přednáším v předmětech na farmaceutické 

fakultě MU v Brně. 

 

Malý Josef 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

doc. PharmDr. Josef Malý, Ph.D.  

 

Je absolventem magisterského studia Farmacie a doktorského studia v oboru Klinická farmacie na 

Farmaceutické fakultě UK v Hradci Králové, kde v oboru Klinická a sociální farmacie úspěšně obhájil 

habilitační práci (r. 2019). Od roku 2019 je vedoucím Katedry sociální a klinické farmacie, dále je členem 

Vědecké rady a Akademického senátu téže fakulty. Vyučuje na pacienta orientované předměty 

a podílel se na jejich zavedení (např. Farmaceutická péče I, II; Klinická farmacie I, II; 

Farmakoepidemiologie a bezpečnost farmakoterapie nebo Kapitoly z nemocniční farmacie). Současně 

působí jako klinický farmaceut na Oddělení klinické farmacie Nemocniční lékárny FN v Motole). Získal 

specializovanou způsobilost (atestaci) v oborech Klinická farmacie a Nemocniční lékárenství. Je 

autorem nebo spoluautorem více než 80 publikovaných odborných prací nebo textů (in extenso). 

Výzkum provádí ve farmakoepidemiologii a klinické farmacii. Od r. 2011 je členem výboru Sekce 

klinické farmacie a od r. 2015 vědeckým sekretářem ČFS ČLS JEP. Vede programový a organizační výbor 

Sympozia klinické farmacie René Macha. Do vzdělávání farmaceutů a ostatních zdravotníků je dále 

zapojen pod hlavičkou ČFS ČLS JEP, IPVZ, UCKF nebo ČLnK, je lektorem projektu „Interaktivní 

dispenzační semináře“. Je členem redakční rady odborných časopisů. Obdržel medaili Farmaceutické 

fakulty UK v Hradci Králové za přínos k rozvoji fakulty.  

Jeho cílem je nadále podporovat rozvoj všech farmaceutických disciplín, stimulovat diskuzi všech 

kompetentních subjektů o dalším směřování a nových výzvách ve farmacii a zdravotnictví, podílet se 

na zvyšování znalostí a dovedností farmaceutů a přispět k rozvoji mezioborové spolupráce. 

  



Mareček Aleš 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Aleš Mareček  

 

Profesní životopis  

Po promoci na FaF UK v Hradci Králové v roce 2002 a po obhajobě rigorózní práce na katedře sociální 

a klinické farmacie na téže fakultě jsem pracoval jako veřejný lékárník v německé lékárně Herz-

Apotheke Zittau. V roce 2017 jsem složil atestaci z veřejného lékárenství a od té doby jsem vedoucím 

lékárníkem v Lékárně U Orla v Liberci. 

Jsem členem sekce klinické farmacie a sekce lékárenství ČFS, doposud jsem byl členem výboru sekce 

klinické farmacie, člen pracovní skupiny „Konzultační činnost v lékárně“ a od roku 2014 jsem lektorem 

garantovaného kurzu na stejné téma. Od roku 2003 jsem lektorem seminářů IDS, podílel jsem se na 

organizaci dalších vzdělávacích akcí a byl jsem účastníkem mezinárodních kongresů pořádaných FIP 

a ESCP. Momentálně jsem externím lektorem na katedře sociální a klinické farmacie FaF UK a externím 

lektorem na IPVZ. 

Od roku 2020 jsem za ČFS členem Pracovní skupiny k Seznamu zdravotních výkonů při Ministerstvu 

zdravotnictví ČR. 

Jsem ženatý, mám 3 děti. 

Vize budoucího fungování ČFS  

ČFS jako odborná společnost by měla nabízet svým členům možnost nezávislého vzdělávání se 

svobodnou diskusí o aktuálních odborných i organizačních tématech. Dále by měla vytvářet vhodné 

podmínky a pravidla pro odbornou činnost svých členů. Osobně se snažím o implementaci znalostí 

a postupů používaných v klinické farmacii do každodenního života veřejného lékárníka. Snažím se 

podporovat spolupráci veřejných lékárníků s nemocničními lékárníky a s klinickými farmaceuty, 

přičemž každý obor by měl mít jasně vymezené kompetence. ČFS by měla umožnit komunikaci 

odborníků z akademické sféry a jiných odborných institucí s lékárníky v praxi a zároveň by měla umožnit 

komunikaci mezi farmaceuty a ostatními odborníky ve zdravotnictví.   

  



Martin Jan 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Jan Martin, Ph.D. 

Vystudoval jsem magisterský obor farmacie na Univerzitě Karlově a poté absolvoval postgraduální 

studium tamtéž. Patnáct let jsem byl odborným asistentem na katedře farmakognozie Farmaceutické 

fakulty UK. V současné době působím jako poradce v oblasti přírodních léčiv a fytoterapeut ve 

fytoterapeutické ordinaci v Hradci Králové. Spolupracuji s řadou firem v oblasti vývoje nových 

bylinných směsí a doplňků stravy. 

 

Martinásková Jana 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Jana Martinásková 

 

Vysokoškolské magisterské studium na Veterinární a farmaceutické univerzitě Brno jsem ukončila 

v roce 2005. Poté jsem nastoupila do veřejné lékárny Modrá hvězda na poliklinice v Bílovci. Zde jsem 

poskytovala farmaceutickou péči pacientům do roku 2018. Po mateřské dovolené jsem letos nastoupila 

do Fakultní lékárny v Ostravě. Atestaci mám z veřejného lékárenství. Díky kurzu České lékárnické 

komory mohu poskytovat našim pacientů odborné konzultace lékových problémů. V rámci časových 

možností se snažím přednášet pro laickou veřejnost na zdravotnická témata. Velmi mě baví 

i zpracovávání odborných článků do časopisu Dermatologie pro praxi, Praktické lékárenství a Časopis 

českých lékárníků. Spolu s kolegyní Nedopílkovou každoročně pořádáme Květnovou konferenci 

lékárníků. Jsem členkou výboru Spolku moravskoslezských farmaceutů v Ostravě patřící pod ČFS-ČLS. 

Ráda bych v lékárenství viděla neustálou snahu ke zdokonalování empatického i odborného přístupu 

k pacientů ze strany nás, lékárníků. Od začátku svého profesního života je mi nepříjemný konkurenční 

boj lékáren v oblasti doplatků, který vnímám pro náš obor jako velmi dehonestující.  

Z mé strany se budu nadále snažit, aby v nás pacienti viděli především odborníky na léky a lékaři v nás 

měli oporu a partnery.  

Dosavadní práce pro Spolek pro mě byla ctí a příležitostí si rozšiřovat znalosti a poznávat nové lidi. 

Děkuji za to. 

  



Martínková Pavlína 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Mgr. Pavlína Martínková promovala v roce 2017 na Farmaceutické fakultě VFU Brno. Po studiích 

čerpala zkušenosti v lékárenské praxi od kolegů v řetězcové i soukromé lékárně a od roku 2021 získala 

možnost připojit se k týmu farmaceutů lékárny Fakultní nemocnice u svaté Anny v Brně. V témže roce 

se stala členem České farmaceutické společnosti ČLS JEP. V roce 2022 složila atestační zkoušku v oboru 

Praktické lékárenství. Je členem představenstva spolku Mladí lékárníci, podílí se na tvorbě podkladů 

pro rozšíření kompetencí lékárníků v oblasti nouzového výdeje Rx léčivých přípravků a vytvoření 

systému elektronických logbooků ve specializačním vzdělávání lékařů a farmaceutů. Jako člen Spolku 

farmaceutů v Brně se bude podílet na organizaci tradičních přednáškových večerů pro lékárníky 

i studenty farmaceutické fakulty. 

 

Marvanová Pavlína 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Pavlína Marvanová, Ph.D  

 

Titul magistry farmacie jsem získala na brněnské farmaceutické fakultě, kde jsem zůstala dodnes 

a v oboru Farmaceutická chemie pokračovala doktorským studiem. Kromě vedení studentů při výuce 

I v laboratořích  se věnuji syntéze nových bioaktivních molekul. Výsledky své práce pravidelně 

prezentuji na odborných konferencích a ve vědeckých publikacích. 

Vize pro výbor  Sekce syntetických léčiv je jasná – držet krok s mezinárodními platformami v této 

oblasti, podporovat a posouvat výzkum v našich institucích a také udržet krásnou tradici konference 

Syntéza a analýza léčiv, jejíž jubilejní 50. ročník proběhl v tomto roce. 



Miletín Miroslav 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Doc. PharmDr. Miroslav Miletín, Ph.D. 

 

Aktuálně působí jako docent na Farmaceutické fakultě Univerzity Karlovy, zde od roku 1985 postupně 

na studijním pobytu, jako asistent a odborný asistent, vše na Katedře farmaceutické chemie 

a farmaceutické analýzy Farmaceutické fakulty.  

V oblasti výuky se věnuje přednášky, semináře a praktická cvičení v předmětu Farmaceutická chemie, 

dále v předmětech Biologická léčiva a Genová terapie (v nich zároveň jako garant předmětu). Působí 

také jako člen řady zkušebních komisí (pro státní doktorské zkoušky, pro obhajoby disertačních prací, 

pro dílčí zkoušky v doktorském studijním programu pro obor Farmaceutická chemie, pro státní 

rigorózní zkoušky, pro státní závěrečnou zkoušku v oboru Farmacie, pro obhajoby diplomových 

a rigorózních prací. 

Je členem České farmaceutické společnosti JEP, sekce syntetických léčiv. 

V oblasti výzkumu se zabývá syntézou a studiem fotofyzikálních vlastností ftalocyaninů a jejich 

azaanalogů, syntézou látek vážících se do malého žlábku DNA a konjugací syntetizovaných sloučenin 

s řetězci syntetických oligonukleotidů. 

 

Nedopílková Olga 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Olga Nedopílková 

 

V roce 2013 úspěšně zakončila studium na Farmaceutické fakultě Univerzity Karlovy v Hradci Králové. 

Poté začala pracovat v Nemocniční lékárně Fakultní nemocnice Ostrava, kde působí dodnes na 

Oddělení klinické farmacie. V roce 2018 atestovala v oboru Nemocniční lékárenství a je dále zařazena 

do oboru Klinická farmacie, kde se ke složení atestační zkoušky teprve chystá. Od roku 2018 vyučuje 

předmět Farmakologie na Slezské univerzitě v Opavě pro bakalářské obory Ošetřovatelství, Dentální 



hygiena a Porodní asistence. Od roku 2019 převzala spolu s kolegyní Mgr. Janou Martináskovou 

moderování Konference lékárníků po PharmDr. Marii Zajícové. Spolu se spolekm Mladí lékárníci, z.s. 

se snaží prosazovat a hájit zájmy oboru lékárenství. Ve Spolku moravskoslezských farmaceutů by ráda 

zachovala dosavadní přednáškové večery, které nejen obohacují lékárníky o znalosti, ale také stmelují 

komunitu farmaceutů MS kraje. 

 

Oswald Radek 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Radek Oswald 

Jmenuji se PharmDr. Radek Oswald, farmaceutickou fakultu Univerzity Karlovy v Hradci Králové jsem 

absolvoval v roce 2002. Pracuji ve veřejné lékárně v Kadani. V letech 2007 až 2019 jsem byl členem 

revizní komise České lékárnické komory a působit na lékárnický stav se snažím několik let i v rámci 

okresního sdružení lékárníků v Chomutově a Mostě. Ve výboru sekce lékárenství bych rád působil i další 

funkční období, protože kontakt s kolegy s podobným pohledem na svět člověka povznáší. 

 

Padrtová Tereza 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Tereza Padrtová, Ph.D. (20.06. 1987) 

PADRTOVAT@PHARM.MUNI.CZ 

 

PRACOVNÍ ZKUŠENOSTI 

Po vystudování oboru Farmacie na brněnské Farmaceutické fakultě a obhajobě diplomové práce na 

Ústavu chemických léčiv (ÚCHL) v roce 2012 jsem několik let pracovala jak v řetězcových, soukromých, 

tak i pohotovostních lékárnách. Na výše zmíněné pracoviště jsem se v roce 2012 přihlásila na doktorát 

a v roce 2018 obhájila disertační práci. V rámci PhD studia jsem si v roce 2014 dodělala titul PharmDr. 

V roce 2014 mi byl nabídnut úvazek na pozici asistenta na ÚCHL FaF VFU a od roku 2018 na stejném 

pracovišti pracuji na pozici odborného asistenta a tuto práci pod Masarykovou univerzitou vykonávám 

dodnes. 

Provádím výzkum v oblasti syntézy, analýzy a biologického hodnocení potenciálních léčiv a v těchto 

oborech publikuji práce do impaktovaných časopisů. V rámci studia i v rámci úvazku jsem se účastnila 

několika zahraničních stáží (Španělsko, Slovinsko, Polsko). Vyučuji předměty Analytická chemie 

a Analýza léčiv. Vedu studenty diplomových a rigorózních prací, a i zahraniční studenty Erasmu. V roce 

2019 jsem složila Cambridge zkoušku z Anglického jazyka First Certificate in English (FCE) a jsem 



členkou České lékárnické komory, České společnosti chemické a České farmaceutické společnosti 

(v předsednictví Sekce syntetických léčiv v letech 2018–2022). 

CÍL 

Mojí největší motivací jménem ČFS Sekce syntetických léčiv je jednou za tři roky organizovat na 

brněnské FaF mezinárodní konferenci „Syntéza a Analýza léčiv“. Funkci generálního sekretáře této akce 

jsem letos vykonávala již počtvrté. V rámci předsednictví bych chtěla zvýšit povědomí mezi odborníky 

zabývajícími se Farmaceutickou chemií a seznámit je s výhodami členství v ČFS. 

 

Pavlík Tomáš 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Tomáš Pavlík  

Lékárna Fakultní Thomayerovy nemocnice 

 

Pokračující pandemie onemocnění COVID-19 ukázala na význam nemocniční farmacie jako nedílné 

součásti zdravotnického systému. Kromě přirozených úkolů, jakými bylo zabezpečení dostatečných 

zásob léčivých přípravků, dezinfekcí a zdravotnických prostředků, sehrály lékárny, nemocniční lékárny 

obzvláště, zásadní roli v logistice vakcín, monoklonálních protilátek a antivirotik. Uplynulé období 

přineslo celou řadu nových problémů, podnětů a výzev, se kterými se nemocniční farmacie musela 

vypořádat. Významnou zkušeností, kterou jsem získal v Lékárně FTN v roce 2021, byla koordinace 

zabezpečování dodávek prvních monoklonálních protilátek proti onemocnění COVID-19 do všech 

nemocničních lékáren v rámci celé ČR. Ukázalo se, že jako nemocniční lékárnici mezi sebou dokážeme 

napříč celou ČR velmi dobře spolupracovat a komunikovat. Na základě této zkušenosti bych rád navázal 

spolupráci s kolegy, kteří se podílejí na výuce budoucích kolegů na farmaceutických fakultách. Mojí vizí 

je proto hledání cesty, jak zlepšit spolupráci mezi farmaceutickými fakultami a nemocničními 

lékárnami. Touto bližší spoluprací pak propojit výzkum s praxí, a tím nepřímo motivovat další kolegy 

k práci v nemocniční lékárně jako místu pro odborný osobní růst. S vědomím vzájemných odlišností 

v provozech jednotlivých nemocničních lékáren bych se také rád ve spolupráci s farmaceutickými 

fakultami podílel na standardizaci průběhu praxí studentů 5. ročníků farmaceutických fakult.  

  



Peč Jaroslav 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Jaroslav Peč, Ph.D. 

 

V souvislosti s kandidaturou do výboru ČFS a Sekce přírodních léčiv mi prosím dovolte krátké profesní 

představení a nastínění pracovních vizí. Jsem absolvent Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy 

v Hradci Králové v oboru farmacie, kde jsem taktéž absolvoval svá doktorská studia v oboru 

Farmakognosie. V rámci své lékárenské praxe jsem působil v nemocniční lékárně a rovněž v lékárnách 

základního typu, kde aktivně působím i v současné době. Absolvoval jsem atestaci v oboru Veřejné 

lékárenství. Měl jsem možnost pracovat ve výzkumných institucích věnujících se  léčivým rostlinám, ale 

také v korporátním sektoru se zaměřením na vzdělávání zdravotníků v oblasti léčebného konopí. 

V současné době se kromě lékárenské praxe především věnuji konzultacím v oboru fytoterapie v rámci 

své společnosti Pharm & Herb. 

Jsem rád, že jsem se v rámci aktivit Sekce přírodních léčiv mohl spolupodílet na vypracování 

Doporučeného postupu na téma léčebné konopí v kooperaci s ČLnK, nebo zorganizovat odborné 

konference Den léčivých rostlin. Jako největší dosavadní úspěch považuji organizaci Garantovaného 

kurzu Léčivé rostliny pod záštitou ČLnK v odborné patronaci Sekce přírodních léčiv.  

Své profesní zkušenosti nabízím pro další rozvoj výboru Sekce přírodních léčiv a ČFS. Především se 

snažím propojovat klinické potřeby praxe s možnostmi dostupných akademických pracovišť. Zaměřuji 

se na oblast přírodních látek, která si zaslouží pozornost farmaceutů pro zachování odpovídající 

odbornosti v rámci zdravotnického zařízení lékárenské péče. Budu aktivně působit v oblasti rozvoje 

vzdělávacích aktivit pro potřeby klinické praxe, zejména Garantovaného kurzu a Dnů léčivých rostlin.   

  



Rozsívalová Petra 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Petra Rozsívalová   

 

Ráda bych kandidovala do výboru Spolku farmaceutů v Hradci Králové a pokračovala v dosavadní 

činnost přípravy a organizace přednáškových večerů, které jsou velmi obohacující pro možnost sdílení 

aktuálních témat a pravidelného setkávání s farmaceuty z Východních Čech. Mým přáním je pokračovat 

v práci pro Spolek farmaceutů v Hradci Králové a přispět k lepšímu sdílení informací vytvořením 

webových stránek Spolku. 

Vzdělání:   

1998–2004     Univerzita Karlova v Praze, Farmaceutická fakulta v Hradci Králové 

2004                Universidade do Porto, Faculdade de Farmácia, Sokrates/Erasmus, titul Mgr. 

2005                Lékařská fakulta UK, Ústav normální, patologické a klinické fyziologie– titul PharmDr. 

2011–12         University of Bath, PG Cert in Clinical Pharmacy Practice for Hospital Pharmacists 

2014                Atestace – specializovaná způsobilost Nemocniční lékárenství a Klinická farmacie 

2010–2016     UoL, School of Hygiene and Tropical Medicine, PG Cert  in Public Health 

Současná pozice a předešlá zaměstnání: 

03/13–dosud       klinický farmaceut, od 12/2021 vedoucí oddělení klinické farmacie, Nemocniční 

lékárna FN HK 

12/09–02/2013  nemocniční a klinický farmaceut v NHS UK (Epsom and St. Hellier, Great Ormond 

Street Hospital, King´s College Hospital NHS Foundation Trusts) 

07/07–11/09       farmaceut - Lékaři bez Hranic – 5 misí v rozvojových zemích 

01/07–07/07       Ústavní lékárna IKEM, Praha – lékárník asistent 

04/04–01/06       Lékárna U Zlatého Hada, Praha –lékárník-asistent 

Členství 

Členství Royal Pharmaceutical Society of Great Britain (registrovaný farmaceut od 2010), ČOSKF, ČFS 

JEP,  

Haematology and Oncology Pharmacist Association, British Oncology Pharmacy Association,  

Neonatal and Paediatric Pharmacy Group,  člen Etické komise FN Hradec Králové 

  



Smejkalová Lenka 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Lenka Smejkalová, Ph.D. 

Pracoviště: Ústav aplikované farmacie, Farmaceutická fakulta MUNI 

Kontakt: Palackého tř. 1946/1, 612 42 Brno 

 

Absolventka magisterského studijního programu Farmacie na FaF VFU Brno, rigorózního řízení 

a doktorského studijního programu v oboru Sociální farmacie-lékárenství na téže fakultě (2009). Od 

roku 2010 působí jako odborná asistentka na Ústavu aplikované farmacie FaF VFU Brno (nyní 

Masarykova univezita), od roku 2020 také na Farmaceutické fakultě UK v Hradci Králové. 

 Ve své pedagogické a tvůrčí činnosti se zaměřuje na oblast lékárenství, práva a etiky, garantuje 

předměty, zkouší, přednáší, vede semináře, kvalifikační práce a je členkou komise pro státní závěrečné 

zkoušky, pedagogické komise. Je spoluautorkou 4 skript. 

Zapojuje se do programů pro veřejnost v rámci ICV,  U3V, výuky společného univerzitního základu, 

meziuniverzitních projektů EDUC.  S cílem zvyšování zdravotní gramotnosti společnosti a propojení 

tradičního lékárenství s výzvami 21. století. 

 

Sokolová Ivana 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Ivana Sokolová 

 

Ukončila jsem studium farmacie na Univerzitě Karlově v roce 1987. Po mateřské dovolené jsem krátce 

pracovala v biochemické laboratoři, ale v roce 1992 jsem nastoupila do malé lékárny v Suchdole nad 



Odrou a od té doby jsem pracovala vždy ve veřejné lékárně. V Bílovci na náměstí, pak jako vedoucí 

lékárnice v Lékárně Modrá hvězda v Bílovci na poliklinice a když byla tato prodána řetězci, odešla jsem 

do Nového Jičína do Lékárny U Černého orla, kde jsem dosud. Nyní jsem předsedkyní OSL Nový Jičín 

a mnoho let jsem byla členkou jeho představenstva jako místopředsedkyně. Již druhé období jsem 

členkou Čestné rady ČLnK a na posledním sjezdu jsem byla zvolena její místopředsedkyní. Aktivně 

pracuji v České farmaceutické společnosti, v níž jsem místopředsedkyní sekce lékárenství, podílím se 

na organizaci Beskydského sletu lékárníků a lékárnických dnů. A právě na zachování těchto akcí bych 

se chtěla dále podílet, především na jejich vysoké odborné i společenské úrovni. Chtěla bych přivést 

do řad farmaceutické společnost další členy z řad mladších aktivních kolegů a kolegyň. 

 

Svatoš Ladislav 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Ladislav Svatoš (nar. 1977), historik a muzeolog, odborný pracovník Českého farmaceutického 

muzea, střediska Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové. Badatelsky se zaměřuje 

zejména na sociální a zdravotnické dějiny raného novověku a na dějiny farmaceutické historiografie 

v českých zemích. Ve výboru sekce dějin farmacie ČFS hodlá vzhledem k malému počtu a různorodému 

zaměření aktivních historiků farmacie podporovat a rozvíjet úlohu sekce jako jediné platformy pro 

sdílení badatelských zkušeností v ČR, zejména organizováním tradičních sympozií z dějin farmacie. 

 

Synek Stanislav 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Stanislav Synek, Ph.D. 

 

Vážené kolegyně a kolegové, 

dovoluji si Vás požádat o hlas do Výboru Sekce nemocniční farmacie ČFS. Jsem dobrý ročník 1972. Po 

atestaci z lékárenství 1. stupně jsem pracoval jako lékárník ve FN u sv. Anny v Brně. Po atestaci 

z lékárenství 2. stupně jsem se podílel na vybudování pracoviště přípravy cytostatik ve stejné 

nemocnici. Od roku 2005 do roku 2020, jsem v této nemocnici pracoval na pozici vedoucího oddělení 

přípravy cytostatik. Má práce nezahrnovala jen vlastní management pracoviště, ale aktivně jsem se 

účastnil řešení lékových problémů na onkologické klinice. Dále se mi podařilo po ukončení doktorského 

programu farmacie na VFU v Brně prosadit otevření mezioborového předmětu Onkologická farmacie, 



jehož jsem garantem. A od roku 2020 pracuji jako vedoucí lékárník na Masarykově onkologickém 

ústavu v Brně. Jsem členem výboru Spolku farmaceutů Brno, kde se zaměřujeme na organizaci 

odborných přednášek.Za základ specializačního vzdělání v nemocniční farmacii pokládám dobrou praxi 

v nemocniční lékárně, kdy část praxe by měl farmaceut absolvovat i na jiných než mateřských 

pracovištích. Možnost vidět a zažít, jak se to jinde dělá jinak, ale stejně kvalitně povede k rozvoji 

vlastního pracoviště. Dále bych usiloval o to, aby se nemocniční farmaceut stal nedílnou součástí 

multidisplinárních týmů v nemocnici. A práce nemocničního farmaceuta se stala nepostradatelnou pro 

kvalitní fungování našich nemocnic. Děkuji Vám. 

 

Šimíček Martin 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Martin Šimíček 

vedoucí lékárník nemocniční lékárny FN u sv. Anny v Brně 

 

Po promoci v roce 1997 jsem nastoupil do FN u sv. Anny a zůstal jí věrný letos již 25 let. Kromě toho, 

že mě baví učit (FaF MUNI, IPVZ, NCONZO a jiné), baví mě přednášet a organizovat přednášky pro 

ostatní (Spolek farmaceutů v Brně), spravuji webové stránky www.nemlek.cz,  jsem především 

nemocniční farmaceut. Náš obor se v čase neuvěřitelně rychle mění a rozvíjí a je fascinující být u toho. 

Stále věřím, že farmacie má budoucnost a nemocniční farmacie obzvlášť. Rád k tomu svou troškou taky 

přispěju. Každý člen výboru Sekce má příležitostí víc, než mnohdy zvládá stihnout, přesto bych to rád 

bych to zkusil i v následujícím funkčním období. 

 

Šklubalová Zdenka 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

doc. PharmDr. Zdenka Šklubalová, Ph.D. 

 



Vedoucí katedry Farmaceutické technologie, Univerzita Karlova, Farmaceutická fakulta Hradec Králové 

Garant doktorského studijního programu Farmaceutická technologie 

Evropská lékopisná komise, člen skupiny 12 (Dosage forms), EDQM, Strasbourg  

vedoucí sekce Farmaceutické technologie, Česká lékopisná komise MZdr ČR  

člen akreditační komise MZdr ČR pro specializační vzdělávání v oboru Farmaceutická technologie 

Vědecké zaměření  

Vývoj lékových forem a jejich formulační aspekty 

Motto: 

Podílet se na výchově farmaceutů na všech úrovních vzdělávacího procesu v oblasti farmaceutické 

technologie a lékových forem, aktivně přispívat k odborné činnosti ČFS v této oblasti 

 

Šmejkal Karel 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Prof. PharmDr. Karel Šmejkal, Ph.D.: působí na Ústavu přírodních léčiv Farmaceutické fakulty MU jako 

pedagogicko-vědecký pracovník již od roku 2000. V oblasti výzkumu se věnuje zejména přírodním 

látkám typu prenylovaných fenolů. Zabývá se izolací těchto látek a ve spolupráci také testováním jejich 

biologické aktivity se zaměřením na jejich protizánětlivé účinky. V rámci výukové činnosti se zabývá 

i metodami extrakce a izolace rostlinných sekundárních metabolitů a studentům se snaží představit 

rostliny nejen z jako rostliny léčivé, ale také jako rostliny jedovaté. Publikuje v domácích i zahraničních 

časopisech, je autorem a spoluautorem více než 100 článků. 

V rámci Sekce přírodních léčiv chce podporovat šíření informací o přírodních látkách využitelných 

v terapii různých onemocnění, a zvyšovat povědomí také o jejich potenciálních nežádoucích účincích. 

V rámci toho se chce podílet na organizaci vzdělávacích akcí pro odbornou i laickou veřejnost. 

 

Šolínová Jana 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Jana Šolínová (*1977) 

Lékárna Svaté Zdislavy, Jablonné v Podještědí 

Studium na Farmaceutické fakultě Univerzity Karlovy v Hradci Králové jsem ukončila v roce 2000. Už 

v rámci studia a zahraniční praxe ve Francii jsem se zajímala o model individuální péče o pacienty. Do 

roku 2020 jsem pracovala v lékárně ve Cvikově, kde jsme postupně vybudovali fungující zázemí pro 



poskytování odborného poradenství pacientům. V roce 2003 jsem získala specializaci z veřejného 

lékárenství a v roce 2004 zakončila rigorózní studium. Po celou dobu své praxe se věnuji vzdělávání 

(garantovaný kurz ČLnK, IPVZ), příležitostně přednáškové a publikační činnosti. Zájem o vzdělávání mě 

přivedl rovněž ke studio pedagogických věd - učitel, které jsem úspěšně ukončila v září 2022 na TUL 

Liberec. Jsem dlouholetým členem České farmaceutické společnosti a řady pracovních skupin 

prosazujících poskytování kvalitní a standardizované konzultační činnosti pacientům ve veřejných 

lékárnách. Uvedené problematice se skutečně aktivně věnuji od roku 2009. Konzultační činnost 

v lékárnách by měla využít potenciál a znalosti farmaceuta, měla by být standardizovaná a využívat 

relevantní informace týkající se pacienta s přihlédnutím na správný stupeň revize farmakoterapie. 

Konzultační činnost poskytovaná pacientům ve veřejné lékárně se často (právem i neprávem) dostává 

do kolize s názory a pohledem klinického farmaceuta a proto je třeba v rámci odborných společností 

hledat konsenzus a vzájemné porozumění a na dané problematice, vymezení a zejména standardizaci 

konzultační činnosti aktivně spolupracovat. Tato spolupráce a diskuze je možná pouze za předpokladu 

vzájemného setkávání v rámci výboru sekce klinické farmacie ČFS, do které z uvedeného důvodu 

kandiduji. 

 

Voděrková Veronika 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Veronika Voděrková 

 

Profesní životopis: 

Absolvovala jsem Farmaceutickou fakultu UK v Hradci Králové (1999) a získala specializace v oborech 

nemocniční lékárenství (2012) a klinická farmacie (2021). Působila jsem v několika lékárnách různých 

typů, nejdéle v nemocniční lékárně v Děčíně, kterou jsem v letech 2013 – 2017 i vedla. Během tohoto 

období jsem se začala věnovat klinické farmacii. V roce 2018 jsem nastoupila do nemocnice v České 

Lípě, kde jako klinická farmaceutka pracuji dodnes. 

Vize: 

Ráda bych se podílela na činnosti sekce klinické farmacie. Chtěla bych přispívat k tomu, aby tato sekce 

byla přínosná pro její členy, umožňovala sdílení zkušeností a odbornou diskuzi napříč pracovišti 

a podporovala specifické potřeby klinické farmacie. Zároveň vnímám jako nezbytnou úzkou spolupráci 



s ostatními sekcemi odborné společnosti a samozřejmě i spolupráci mezioborovou. Nabízím své 

různorodé pracovní zkušenosti. 

 

Vodička Martin 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Mgr. Martin Vodička 

Klinický farmaceut, Krajská nemocnice T. Bati a.s., Zlín 

 

Představení a vize 

Jsem klinický farmaceut pracující v Krajské nemocnici T. Bati ve Zlíně. Chci navázat na práci 

dosavadního výboru sekce. Po úkolu ukotvení klinické farmacie v systému zdravotní péče ustavením 

ambulantního výkonu, výkony v nemocnicích a využívání nástrojů elektronizace ve zdravotnictví, 

plánuji klást důraz na odbornou činnost sekce. Konkrétně se jedná o pořádání, podporu a další rozvoj 

našich tradičních odborných akcí: Symposia klinické farmacie v Mikulově a Praktických dnů klinické 

farmacie v Praze. Dále pak prezentaci postojů klinických farmaceutů k farmakoterapii pacientů. 

Zároveň stále vidím klinickou farmacii jako multidisciplinární, progresivní a otevřený klinický obor. 

 

Vraníková Barbora 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

Oboru „Farmaceutické technologie“ se věnuji již od dob vypracovávání diplomové práce na 

Farmaceutické fakultě tehdejší Veterinární a farmaceutické univerzity Brno. Po úspěšném dokončení 

magisterského studia jsem na stejné fakultě absolvovala rigorózní řízení a také doktorský studijní 

program v oboru „Farmaceutická technologie-galenická farmacie“. Od roku 2015 pak působím na 

Katedře farmaceutické technologie Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové, kde se 

podílím na výuce předmětů „Zdravotnické prostředky“, „Farmaceutická technologie I. a II.“ 



a „Nemocniční příprava léčivých přípravků“. V rámci vědecké činnosti se věnuji zvyšování rozpustnosti 

omezeně rozpustných léčiv za pomoci metod farmaceutické technologie, především pak s využitím 

mesoporézních silikátů.  

Členem ČFS a její Sekce technologie léků jsem již od roku 2016 a nyní bych se chtěla více zapojit do 

jejího fungování a podílet se na jejím budoucím vývoji z pozice člena výboru. V rámci následujícího 

funkčního období (2023–2026) bych se ráda zasadila o prohloubení odborné diskuse mezi 

akademickou sférou a odbornou farmaceutickou společností, a to především formou vzdělávacích akcí. 

 

Vranová Vilma 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. MVDr. Vilma Vranová, PhD. 

Pracoviště: Ústav aplikované farmacie Farmaceutická fakulta MUNI Brno 

 
Farmaceutka, autorka a lektorka řady výukových seminářů orientujících se na lékové interakce, 

komunikaci, farmaceutickou péči a odborné poradenství v lékárně. Zabývá se problematikou odvykání 

kouření, výživu a složení jídelníčku s ohledem na specifické potřeby nemocných. Garant a vyučující 

předmětu  Zdravotní výchova a Chemie potravin na Farmaceutické fakultě MUNI v Brně.Cílem zapojení 

do vedení Spolku farmaceutů v Praze je tvorba kvalitních vzdělávacích akcí s akcentem na 

mezioborovou spolupráci. 

 

Zajícová Marie 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Marie Zajícová 

Jsem z Opavy a pracuji na oddělení KF v lékárně Slezské nemocnice v Opavě (SNO). Narodila jsem se 

v roce 1956 a FaF UK jsem ukončila v roce 1980 (specializace klinická farmacie). Tzv. malý doktorát 

jsem složila v roce 1981 a atestace 1986 a 1992. Celý svůj odborný život jsem členem ČFS a ČLnK, kde 

jsem pracovala v představenstvu v době 1995–2018. Soustředila jsem se na celoživotní vzdělávání 

lékárníků a nejrůznější projekty, které v té době nabízelo EuroPharm Forum (EPF). V době 1995–2010 

jsem byla členem ESCP (European Society of Clinical Pharmacy) a prezidentem kongresu ESCP v Praze 

(2004). V SNO jsem v době 2005-2017 pracovala jako vedoucí lékárník. Nyní jsem na oddělení KF 

a v gesci mám jako předseda také Etickou komisi SNO. Od roku 2022 jsem rovněž členem EK SÚKL.  

Má přednášková a publikační činnost zahrnuje přednášení pro IPVZ, ČFS, ČLK i ČLnK, pro seniorské 

organizace, postery na kongresech EAHP, ESCP, EPF, články pro ČČL, Praktické lékárenství, Clinical 



Pharmacy Europe, působím v redakční radě časopisu Praktické lékárenství (Solen) a podílím se na 

recenzní činnosti.  

V rámci ocenění uvádím 2005 – vítězný poster na EPF v Rize - Přednášení seniorům a jejich edukace; 

2011 – medaile u příležitosti 20 let ČLnK za zásluhy v oblasti vzdělávání; 2016 – medaile u příležitosti 

25 let ČLnK Honori et Merito – za celoživotní přínos pro obor; 2021 – medaile Emila Šedivého 

u příležitosti 150 let ČFS – za zásluhy o rozvoj farmaceutické praxe.  

Ve výboru ČFS bych se chtěla zaměřit stejně jako dosud na rozvoj farmacie odborným směrem ke 

zvýšení edukace pacientů v oblasti jejich farmakoterapie a zájmu o vlastní zdraví. 

 

Zelená Blanka 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

PharmDr. Blanka Zelená  

Rok narození: 1979 

Současné zaměstnání: 

Ústav hematologie a krevní transfúze, Praha 2, farmaceut 

SVOŠZ pro dentální hygienistky, Praha 2, výuka farmakologie (DPČ) 

Dosavadní praxe: 

2018-2022 Holešovická lékárna, Praha 7, vedoucí lékárník 

2017 Lékárna Medifin, Praha 11, lékárník asistent 

2008-2011 Lékárna Schlecker, Praha 2, vedoucí lékárník 

2008 Lékárna Lodžská, Praha 8, lékárník asistent 

2003-2007 Lékárna Gloria, Praha 1, lékárník asistent  

Dosažené vzdělání: 

2007 Atestační zkouška v oboru veřejné lékárenství  

2005 Rigorózní zkouška z farmakologie na Faf UK v Hradci Králové  

1998-2003 Farmaceutická fakulta UK v Hradci Králové 

 

Zitko Jan 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Doc. PharmDr. Jan Zitko, Ph.D., 38 let, ženatý, 2 děti, bydlištěm Nymburk, vysokoškolský pedagog, 

vědec v oblasti farmaceutické chemie. Je absolventem Farmaceutické fakulty v Hradci Králové 



(Univerzita Karlova). Na této instituci získal doktorát (2012) a později (2019) habilitoval v oboru 

Farmaceutické chemie. Podílí se na výuce profilového předmětu Farmaceutické chemie a volitelného 

předmětu Technologie syntetických léčiv. Je garantem předmětu zaměřujícího se na počítačem 

podporovaný návrh léčiv. Po vědecké stránce se věnuje výzkumu antimikrobních léčiv se zaměřením 

na antituberkulotika a antibakteriální látky účinné proti multilékově rezistentním kmenům. Je autorem 

více než 40 prací v zahraničních odborných impaktovaných časopisech (h-index 14). Podílel se jako člen 

výboru na organizaci několika vědeckých sympózií po záštitou ČFS (Joint Meeting on Medicinal 

Chemistry, Praha, 2019 a několik ročníků Syntézy a analýzy léčiv). „Mou snahou ve výboru sekce bude 

posilovat propojení mezi každodenní farmaceutickou praxí a ryze experimentální vědou v oblasti 

vývoje syntetických léčiv. Jsem připraven pořádat a podporovat odborné semináře pro členy ČFS či 

veřejnost, které by účastníkům přiblížily nové trendy v oblasti vývoje léčiv. I v budoucnu se budu podílet 

na organizování odborných konferencí lokální i mezinárodní úrovně. Nadále se budu podílet na 

výchově kvalitních farmaceutů se silnými vědeckými základy v oblasti syntetických léčiv. Jsem 

přesvědčen, že moje akademická pozice na Farmaceutické fakultě je ideálním místem pro propojení 

praktické farmacie, vědy a vzdělávání budoucí generace farmaceutů.“ 


